

**Referat af menighedsrådsmøde nr. 6, den 14. august 2018, kl. 19.30 i Præstegården.**

**Tilstede: Kim Skov Jensen, Erik Lauridsen, Peter Garde, Nina Lauridsen, Gitte Nygaard**

Afbud fra Lone Knudsen

**Referent: Anna Jensen**

| punkt | Emne  | Beslutning   |
|-------|---|--|
| 1     | <b>Velkomst</b>   |  |
| 2     | <p><b>Postliste:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Markering af 100 året for våbenhvile 11. nov. 2018.</li> </ul> <p><i>Indstilling:</i><br/>Tages til efterretning.</p> <p>Bilag 1 og 2</p> | MR vil ikke særligt markere særligt dagen.   |
| 3     | <p><b>Orientering:</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. formand</li> <li>2. kasserer</li> <li>3. Kirkevæрге</li> <li>4. Præst</li> <li>5. Udvalg</li> <li>6. andre</li> </ol>                  | <p><b>Orientering:</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. formand: Orienterede om Thea Conradsen laver et bachelor projekt om vægtæppe i konfirmandstuen.</li> <li>2. kasserer i. a. b.</li> <li>3. Kirkevæрге: Kirkegården er pæn og i orden. Ny opdatering af Brandsoft. Praktikant på 3 timer ugentligt fra kommunen den næste periode.</li> <li>4. Præst i.a.b.</li> <li>5. Udvalg PR udvalget har lavet kirkebrev.</li> <li>6. andre i.a.b.</li> </ol> |

|                 |  |  |
|-----------------|--|--|
| <p><b>4</b></p> | <p><b>Godkendelse af kvartalsrapport.</b></p> <p>Rikke Schönberg, anfører:</p> <p>Bemærk: Bl.a. følgende er årsagen til <b>underskuddet 2.kvt. kr. 132.319,45</b></p> <p>* Hjemfald gravstedskapitaler er indtægtsført med 84 % mod 50% for 1.halvår, her er en <b>merindtægt 30.06. på kr. 16.000,00</b></p> <p>* Formål 3400 konto 227045: Annoncering budgetteret med 38.000 for hele året, men der er allerede forbrugt 34.000</p> <p><i>Er dette et punkt vi skal være opmærksomme på i de efterfølgende års budgetlægning, eller er det specielt i år, der har været en stor post?</i></p> <p><i>(Annonceringen er blevet delt med Folding.)</i></p> <p>* ArtsKonto 226520: der er stigning i Brandsoft Abonn.</p> <p>og jeg har brugt lidt flere timer end budgetteret i 2018.</p> <p><b>Følgende udgifter ligger med 100% i 1.kvt. (men skal ses i forhold til 50% af det samlede budget)</b></p> <p>* Formål 5100 : Gulv i præstegården kr. 145.000</p> | <p>Vi fortsætter annonceringen i 3. kvartal, men ingen særannoncer, alle arrangementer skal i den ugentlige annonce! Anna skal godkende alle annoncer.</p> |
|-----------------|--|--|

|  |                                       |
|--|---------------------------------------|
| <p>* Formål 2500: Lamper i konfirmandhuset kr. 33.000</p> <p>Total kr. 178.000,00 (1.halvår 50% = kr. 89.000) Her opstår <b>kr. 89.000,00</b> af underskuddet</p> <p>* Formål 5100 : Tilslutning til vandværket <b>kr. 58.406,00</b>, mod budgetteret 0,00 Kr.<br/>(Denne post vil fragå de frie midler ved udgangen af 2018, hvis regnskabet ender ud med et tilsvarende underskud)<i>Ovennævnte er blot for at sandsynliggøre resultatet, og der er også udsving på andre konti.</i></p> <p><u>Indstilling:</u><br/>Rapporten drøftes og godkendes.</p> <p>Bilag 3 og 4.</p> | <p>Rapporten blev godkendt af MR.</p> |
|--|---------------------------------------|

|                 |   |  |
|-----------------|---|--|
|                 |   |  |
| <p><b>5</b></p> | <p><b>Budgetsamråd, 7. september 2018, kl. 19.00 til kl. 20.30, på Hovborg Kro.</b></p> <p>Formanden vil gerne have kassen med.</p> <p><u>Indstilling:</u> Tages til efterretning.</p> <p>Bilag 5</p>   | <p>Budgetsamrådet er den 6. sep. Kim deltager i stedet for Nina. Peter deltager også og tilmelder 2.</p> |
| <p><b>6</b></p> | <p><b>Kan Malt Menighedsråd og Folding Menighedsråd holde flere fællesmøder?</b></p> <p>De to formænd og sognepræsten har på grundlag af fælles drøftelse udarbejdet vedlagte notat om forsøg med fælles menigheds møder.</p> <p>Begrundelsen er et ønske om at reducere tidsforbruget til møderne. Der er en del punkter, der er fælles for de to menighedsråd.</p> <p>Det er notatets koncipisters opfattelse, at Folding vil foretrække at starte tidligt, deltage i fællesmøde, og kunne hjem, hvorimod Malt gerne vil starte det senere.</p> <p><u>Indstilling:</u><br/>Spørgsmålet drøftes, og der træffes en beslutning</p> <p>Bilag 6</p> | <p>MR besluttede at sige ja til indstillingen.</p>   |

|                 |  |   |
|-----------------|--|---|
| <p><b>7</b></p> | <p><b>Folkekirkeens Migrantsamarbejde (FM).</b></p> <p>Biskop Elof Vestergaard, opfordrer Menighedsrådene til at drøfte, hvad de kan gøre i eget sogn for at være kirke for de danskere vi har i sognet.</p> <p>Der er af FM udarbejdet liste, der viser, at der i Malt sogn er 513 danskere, 11 fra vestlige lande og 19 fra ikke-vestlige lande, i alt 613 personer.</p> <p>Med 30 personer vi ikke kender adressen på, synes jeg det er et urealistisk stykke arbejde at kaste sig ud i.</p> <p>Hvis vi skal deltage i noget sådant, synes jeg vores sognepræst skal lodde stemningen hos præsterne i vore nabosogne for et evt. samarbejde.</p> <p><i>Indstilling:</i><br/>MR finder der er tale om en for stor opgave, når der kun er tale om 30 personer, som vi intet kender til.</p> <p>Bilag 7 og 8</p> | <p>Indstillingen er tiltrådt.</p>   |
| <p><b>8</b></p> | <p><b>Præstens punkt.</b></p>  | <p>7 konfirmander indskrevet. Ny præst i Føvling. Anna på kursus i næste uge.</p> |

|                  |   |   |
|------------------|---|---|
| <p><b>9</b></p>  | <p><b>Biskoppens skriftlige opfølgning på formandsmødet på Sønderskov Herregård.</b></p> <p><i>Indstilling:</i><br/>Brevet drøftes og tages til efterretning.</p> <p>Bilag 9</p>  | <p>Vi fulgte indstillingen og afventer biskoppens lovede brev.</p>  |
| <p><b>10</b></p> | <p><b>Folder om Malt Kirke på engelsk.</b></p> <p>Tidligere MR-formand Hans Elbæk har I mail bedt MR om at overveje en engelsk udgave af folderen "Malt Kirke".</p> <p><b>Her er uddrag af Hans Elbæks mail:</b></p> <p>På grund af det tørre vejr i sommer, har jeg været en hyppig gæst på kirkegården for at vande blomster på familiegravstedet!</p> <p>Flere gange i sommerens løb, har jeg mødt gæster ved kirken og på kirkegården, som var engelsk talende, og de efterspurgte noget info-materialer om kirken på engelsk?</p> <p>Jeg har vist dem folderen om Malt Kirke på dansk, men tænkt på, om tiden er inde til, at der også er brug for en folder på engelsk i våbenhuset?</p> <p>Jeg kan godt være behjælpelig med det praktiske - men hvad mener Du og menighedsrådet?</p> <p><i>Indstilling:</i></p> | <p>MR indstiller at der bliver udarbejdet en folder inden næste forår. Forslag, kan Lene Bordorff oversætte til tysk?</p> |

|           |  |                         |
|-----------|--|-------------------------|
|           | Hvis vi har økonomi til det synes jeg vi skal sige ja tak til Hans' tilbud om Hjælp.   |                         |
| <b>11</b> | <b>Godkendelse af vedtægt om samarbejde mellem menighedsråd i Malt provsti og Malt provstiudvalg om RAMS.</b><br><br><i>Indstilling:</i><br>Vedtægten godkendes. | Indstillingen vedtages. |
| <b>12</b> | <b>Eventuelt</b> , herunder tid og sted for næste møde:<br>2. oktober 2018, kl. 19.30 i Præstegården<br>(kage til kaffen: Lone).                                 |                         |

Mina Lauridsen

Peter Jørgensen

E. Lauridsen

Sten Skov

an Jon